
Discurs de acomiadament 

Avui s’inicia una nova etapa a l’AP de Tarragona i, en lògica 

correspondència, el final de la que jo vaig iniciar fa més de deu anys. 

I crec que això en si mateix és molt positiu. 

Les institucions no són simples entramats normatius i organitzatius 

marcats per dinàmiques de funcionament burocratitzades, anònimes, 

inanimades.  

Les institucions també són les persones que les integren, i aquesta 

dimensió humana és la que moltes vegades explica la seva manera 

de funcionar, l’obtenció o no de les finalitats a les quals ha de servir. 

Reivindico sempre el valor d’allò humà com a element essencial que 

dona el sentit axiològic profund a un servei públic tan decisiu com el 

de la justícia. 

I precisament per això, per la importància d’allò humà, és bo que les 

institucions es renovin. És una manera necessària d’assegurar no tan 

sols la continuïtat institucional, sinó sobretot afavorir la seva millora, 

el seu desenvolupament, el compliment de les seves finalitats 

mitjançant nous impulsos, esforços, projectes i il·lusions. Sempre tan 

necessaris. Les grans institucions són aquelles capaces de fer de la 

renovació una oportunitat per a la seva millora. Les que utilitzen les 

sinergies passades com a motor d’arrencada d’una nova singladura. 

Un periodo de diez años como presidente de esta AP -el paso del 

tiempo casi en un segundo- de profundas experiencias profesionales 



y personales. No puedo dejar de recordar esta misma sala hace diez 

años, en mi toma de posesión. Y pensar en los que hoy ya no están o 

en los tres niños, de once, nueve y seis años, mi hijo y mis hijas, que 

ilusionados, sin entender muy bien qué estaba pasando, me 

acompañaron en ese acto y que, a día de hoy, los dos mayores 

estudian derecho y la pequeña encara su bachillerato.      

Profesionalmente, ha sido un periodo complejo, con profundos 

cambios orgánicos y una grave crisis económica y social, que colocó 

al Poder Judicial en una situación límite. Que nos ha exigido a todos 

que diéramos lo mejor de nosotros mismos al servicio, siempre, de la 

sociedad y de la protección y efectiva realización de nuestro sistema 

de derechos y libertades.     

Y creo, sinceramente, que todos, tanto los que seguimos en la 

Provincia como los muchos colegas que cambiaron estos años de 

destino, hemos cumplido con el reto.  

Me siento muy satisfecho del trabajo colectivo realizado, de la 

dedicación y del alto compromiso demostrado por todos los jueces y 

juezas, día a día. Y me siento, también, muy orgulloso de formar 

parte de este colectivo. 

Durant aquests deu anys he procurat sempre vetllar per un millor 

funcionament del nostre sistema de justícia a Tarragona, defensar 

amb especial afany la independència judicial i mantenir sempre 

oberts tots els canals de comunicació amb tots els operadors del 



sistema de justícia per escoltar i procurar resoldre qualsevol 

problema. 

Us dono, per això, les gràcies emocionades per la feina feta, el vostre 

compromís, la vostra ajuda,  les mostres d’afecte i de comprensió 

rebudes des de tots el col·lectius professionals –Col·legis D’Advocats, 

procuradors, Graduats Socials, Lletrats de l’Administració de 

Justícia,  Funcionaris, Metges Forenses, Cossos de Seguretat-.  

Muy en especial quiero agradecer el buen trabajo que en y para la 

presidencia de la AP han desarrollado Isabel, Pilar, Carmen y Eva. Y 

desde luego JA Ruiz, letrado de la Sección Cuarta. Sin él nada hubiera 

sido posible. 

También quiero pedir perdón por si en alguna ocasión os he fallado o 

no he sabido dar respuesta a vuestras necesidades o problemas. 

La presidencia de una Audiencia Provincial es y debe ser, sobre todo, 

un acto de servicio. Y es lo que, de verdad, he pretendido. 

Por último, permitidme recordar, en estos momentos complejos, que 

el compromiso de los jueces en la defensa de los valores 

constitucionales resulta más necesario que nunca.  

Constitución y función judicial conforman un conjunto indisoluble en 

el que la primera da sentido y legitimidad a la segunda y esta permite 

a la primera su adecuado desarrollo.  

En un sistema constitucional avanzado, y el nuestro lo es, los jueces 

no somos simples teclas inanimadas de un entramado formal-



institucional de solución de conflictos.  Somos jueces porque creemos 

en el sistema de derechos fundamentales y valores que la 

Constitución garantiza. Nuestra fidelidad a la Constitución no es 

ciega. No es irreflexiva.  Es nuestra manera de comprometernos, la 

única posible, con la justicia, la libertad, el pluralismo, la igualdad y la 

convivencia pacífica. De garantizar el derecho de todas las personas a 

reconocerse como iguales morales, como miembros de una misma 

comunidad política.  

Ja acabo.  

Benvolgut president, Perarnau, estimat Joan, estic segur que durant 

aquests anys vinents impulsaràs i milloraràs el sistema de justícia a 

Tarragona, com mereixen els seus ciutadans.  

Et sobra humanitat, capacitat, il·lusió i compromís: els ingredients 

bàsics d’una bona gestió.  

No he pogut complir alguns anhels com el del Fòrum de la Justícia, 

però estic segur que el faràs teu, que mantindràs la reivindicació de 

la seva ja inajornable execució i que, per fi, el veurem realitzat. Com 

bon atlètico, en això no puc deixar de creure. 

Saps que comptes amb l’afecte i el respecte dels teus companys i les 

teves companyes, combustibles imprescindibles per continuar 

endavant. I que sempre, sempre, en qualsevol circumstància, podràs 

comptar amb mi. 

Molta sort i molts ànims. 


